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Č.j. 370/2024 

 

Vážený pane ministře, 

vážené paní poslankyně, 

vážení pánové poslanci, 

 

obracíme se na Vás v souvislosti s projednávaným ST č. 656, jehož předmětem je změna 

energetického zákona a dalších souvisejících právních předpisů (Lex OZE III). 

Hlavním cílem předloženého sněmovního tisku je úprava ukládání energie v elektrizační 

soustavě, agregace a flexibilita a odpovědnost za odchylku spojenou s výkonem těchto 

činností. Současně je návrhem řešena výtka Evropské komise z července r. 2023. Návrh 

rovněž reaguje na novou směrnici (EU) 2023/1791. K danému sněmovnímu tisku bylo 

předloženo více jak 50 pozměňovacích návrhů, což v samotném důsledku vytváří doprovodný 

dokument obsahující znění těchto pozměňovacích návrhů o počtu více jak 320 stran.  

V důsledku shora uvedeného se návrh stává nepřehledným a matoucím. Předložené 

pozměňovací návrhy dopadají i do řady dalších zákonů a je na důkladném zvážení, zda je 

vůbec možné se v takto rozsáhlé a složité materii zorientovat. Některé pozměňovací návrhy 

jsou navíc s to negativně zasáhnout i do projektů měst a obcí a jimi založených a zřízených 

organizací.  Původní účel novely energetického zákona a souvisejících předpisů se tak zjevně 

vytrácí a stává se předmětem řešení parciálních zájmů.  

Jak vyplynulo z našich zjišťování v rámci členské základny, je to pro municipality známka 

nestability a nepredikovatelnosti v oblasti OZE, což beze sporu snižuje ochotu municipalit se 

touto problematikou při svém vývoji hlouběji zabývat a dlouhodobě přispívat k plnění cílů ČR 

v této oblasti.  

Uvítali bychom proto, a v tomto je postoj Svazu měst a obcí ČR neměnný, aby byly ctěny 

základy standardního legislativního procesu a změny, jež dopadají zásadním způsobem na 

občany i municipality, aby byly projednávány prostřednictvím vládních návrhů včetně řádných 

připomínkových řízení a aby bylo ctěno právo adresátů takových změn se k návrhům vyjádřit. 

Je nepřijatelné, aby byl legislativní proces okleštěn a byly do něj vneseny nejistota a chaos, 

jež v samotném důsledku dopadnou do celého právního systému, jenž se stává 

zatoxikovaným nezamýšlenými změnami, které je následně třeba legislativně sanovat.  
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Dovolujeme si Vás požádat o přihlédnutí k našemu stanovisku dle výše uvedeného 

a apelujeme na Vás, aby došlo k řádnému projednání samotného sněmovního tisku, a zásadní 

pozměňovací návrhy aby byly vyčleněny k samostatnému projednání v rámci další 

legislativních návrhů činěných ve spolupráci s gesčními orgány. 

Děkujeme za pochopení a spolupráci. 

S přáním všeho dobrého 

 

 

Vážený pan 

Ing. Lukáš Vlček 

ministr průmyslu a obchodu 

 

Vážené dámy a vážení pánové 

poslanci a poslankyně PSP ČR 

 

E-mailem 

 

 


